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 עדת העבודה ופרוטוקול ו
 15/5/19 שהתקיימה בתאריך

 
משה מגיד, דוד בלום,  אהרון שחם, מנכ"לית, –נשיא, עו"ד יעל דניאלי  –רו"ח אמיר חייק  ,יו"ר - שמעון לוי נוכחים:

 ,קצבורג ציפימיטל ברנע, הרצל לוגסי, אליקו לוי, , טליה בנעיםרונן כהן,  זיוה לב דגן, אסי מזרחי,, גלעד שלושגולן כהן, 
מרכז  –ר יואב בכ, אלינור מאירוביץ, דוד, ערן טובול רומי גורודיסקי, פנינה בן  כהן, גיא מוזס, אירית בנימין, נעמה

  .הועדה
 

ופתח את טקס ההוקרה שערכנו יו"ר הועדה שמעון לוי פתח ובירך את החברים, ציין את ההשתתפות היפה בוועדה 
 לדוד בלום. 

 
 ה לדוד בלוםהוקר

שנות פעילותו כסמנכ"ל משאבי אנוש של  28דוד בלום היה חבר בכיר בוועדה ובצוותי המו"מ עם ההסתדרות, במשך 
רשת ישרוטל. תרומתו של דוד לאורך השנים היתה מרכזית וסייעה רבות לקשר הטוב שבין ההסתדרות להתאחדות 

 ולשמירת השקט התעשייתי בענף.
ועדה שמעון לוי, רו"ח אמיר חייק נשיא ההתאחדות, אהרון שחם היו"ר הקודם והמיתולוגי של יו"ר הו –בירכו את דוד 

הוועדה, שהגיע במיוחד לאירוע לכבודו של דוד וריגש את הנוכחים וכן אסי מזרחי שגם הוא פרש לאחרונה ועבד בעבר 
 כל הדרך הארוכה. עם דוד. כן השתתף משה מגיד סמנכ"ל הכספים של ישרוטל שהלך עם דוד בצמוד, את

, ביער ההתאחדות. דוד הודה לחברים על המחווה ועל התקופה עצים שניטעו על שמו 28תעודה עם  לדוד הוענקה
 הנפלאה שעשה בענף, בישרוטל ובשליחות ההתאחדות.

 
 סקירה ועדכון על ההון האנושי במלונאות

 הארץ השונים.מצב ההון האנושי בענף. הראה נתונים של כ"א באזורי  אתיואב סקר 
. 3.6%-עומד על כ מצב האבטלה כיום הדגיש את המחסור החמור של עובדים בענף, בתקופה של העדר אבטלה במשק.

תפקידי ניקיון  8שבתפקידי השירות והניקיון לא קיימת אבטלה ונתוני הלמ"ס מצביעים שעל כל  נתון זה מצביע על כך,
 פונה עובד אחד! מבוקשים,

צורך בשיפור תדמית הענף והועלו הנקודות החשובות לטיפול בנושא זה. בסקירה גם גישה את הוהדהסקירה המשיכה 
 הובאה תמונת מצב של בתי הספר המקצועיים, אלה שנסגרו ושניים שעומדים להיפתח בחיפה ובירושלים.

 
 עדכון –עובדים זרים 

 מצב העובדים הזרים.עדכון ניתנה סקירה לגבי 
   

 למחסור בעובדי הניקיון.יחסית נותנים מענה טוב  ,לתהעובדים הירדנים באי 
הנושא נמצא בסיום  עבדים. 2,000של עובדים למיזם ולסך  500תביא עוד ש הרביעיתאנו נמצאים בהשלמת הפעימה 

 גיבוש הנוהל וייצא לדרך בהקדם.
ושא יש השלכות עלה הצורך להסדיר את הארכת שעות המעבר כך שנוסיף משמרת לילה בקרב עובדים מירדן. לנ

 של היטל עובדים זרים ושל מנהלות במעבר )תגבור עובדי מכס ועובדי רש"ת(. הנושא ייבדק.
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  מוסדרים מחו"לעובדים זרים 
פעימות  בשתי 1,000+1,000רים מחו"ל למלונאות )עובדים ז 2,000קיימת החלטת ממשלה על מכסה של  ,כזכור

מצא בישורת אחרונה וכל הנותר הוא חתימת נשיא הפיליפינים על עוקבות(. הנושא של העובדים הפיליפינים נ
אשרור ההסכם, כולם לוחצים על כך באמצעות משרד החוץ ומשרדי הממשלה הרלבנטיים הנוספים. במקביל אנו 

, בטח במקרה של ל על מנת להביא חלק מהעובדים משםדוחפים לכניסה של ממשלת גאורגיה להסכם מקבי
 פיליפינים. נמשיך ונעדכן על ההתפתחויות.התעכבות נוספת מצד ה

 

 עובדים פלשתינאים 
עובדים פלשתינאים מיהודה ושומרון לענף המלונאות, יצא הנושא  1,000בהמשך להחלטת הממשלה על מכסה של 

והחלו לעבוד לקראת פסח האחרון.  כה נשלחו בקשות ע"י המלונות וחלק מהעובדים כבר הגיעו לדרך, עד
 להשיג החרגה לעובדים אלה שיוכלו להישאר במלון גם בעת סגר. ההתאחדות הצליחה

 קיימים עדיין מכסות ומלונות המעוניינים יכולים לפנות ולקבל היתרים ע"פ הנוהל שהוכן בנושא.

 

 הנמצאים בארץ נותנים מענה מסוים למחסור, אך רשות ההגירה  ,העובדים הגאורגים, הרוסים והאוקראינים
סה להרחיקם ואף לצמצם את כניסתם לארץ. צמצומה של קבוצה זו, גורמת לקושי רב ולמחסור מערימה קשיים ומנ

 בלתי נסבל במקצועות הניקיון.

 

 ותהגבלבנוסף קיימות ארץ, של ה עזיבותקיימים קשיים מרובים ו, גם לגביהם העובדים מבקשי המקלט/מסתננים 
 בעובדים טובים הולך וגובר. מחסורעל מקום מגורים ועבודה. גם כאן המצב נהיה קשה וה

 

  עוד דווח על ההיטלים, האגרות הגבוהות וסך העלויות הכרוכות בהקשר של העובדים הזרים. ייעשה וכבר מתבצע
 מאמץ רב על מנת לבטל או לפחות להקטין חלק מהעלויות הללו. 

 
 תביעות ייצוגיות בנושאי עבודה

הנושא מובא לתשומת לב החברים בענף.  וגיות בנושאי עבודהכך שבתקופה האחרונה מתקבלות תביעות ייצעל  דווח
להיות ערים  מומלץבעמל רב במשך השנים. יגו המלונאים , אותם השתוך דגש על היצמדותנו לסעיפי ההסכם הקיבוצי
 לנושא שתופש כאמור תאוצה בתקופה האחרונה.

 
 נציגי ציבור לבתי דין לעבודה

החשיבות שייבחרו נציגי מעסיקים בור לבתי הדין לעבודה. הסביר את נציגי צי יואב עדכן על חברותו בוועדה לבחירת
להעביר טפסים  המליץ לחברים המעוניינים,בשליחות החשובה. ן כך שיהיה להם אפשרות להשפיע עם מקצועיות וניסיו

 ראויים מהענף.ועמיתים אחרים לעניין ולהציג מועמדות, כמו גם  
                 

 נטים בהילטוןכנס הסטוד
מסורת ומתקיים בהילטון ת"א, השנה ל, עדכן על הכנס השנתי שהפך כבר גלעד שלוש, סמנכ"ל מ"א של הילטון ישרא

טים ממגמות המלונאות והתיירות של סטודנ 350-בכנס השתתפו כמוצלח ביותר. והיה  29/4הוא נערך בתאריך 
את הסיכוי והראה לסטודנטים  הטובה של המלונאות בישראל. הכנס הציג את התדמית והמכללותהאוניברסיטאות 

 המצוין לקידום ולקריירה בענף.
מנכ"ל משרד התיירות, נשיא ונציגים בכירים מהילטון העולמי,  נציגי הנהלת הילטון ישראל – בכנס השתתפו ובירכו

 חברים הצטרפו.וצוותו על היוזמה הברוכה והירך את גלעד . שמעון בהתאחדות המלונות ומנכ"לית ההתאחדות
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 מכרז פנסיה לעובדים

קרנות הפנסיה לעובדי כרז להטבות בעמלות שמעון סקר לגבי יוזמה שהעלה ולפיה נקיים יחד עם ההסתדרות, מ
לעבודה ויוכלו לבחור מבין הקרנות שישתתפו וכן ות לעובדים חדשים שיצטרפו המלונות. הכוונה להוזיל את העמל

למיזם גם את קרנות  בהתאם למה שיושג במכרז. החברים העלו רעיון להוסיףהקיימים ב של העובדים להוזיל את המצ
ואנו  מול גורם שיסייע לבצע את המהלךבעד. הנושא ייבדק מול ההסתדרות ו –ותגובת החברים היתה ההשתלמות 

 נעדכן בהמשך.
 

 מחזור שני יוצא לדרך –מסע המלונאים לפולין 
אור ל ביוני הקרוב. 16-בלצאת לדרך  תעומדהמשלחת חת מלונאים לפולין מתגבש ויואב דיווח שמחזור שני של משל

כרזנו השנה שוב על צאת ההצלחתו של המסע הראשון, בשנה שעברה ולאור חוות הדעת המעולות של המשתתפים, 
 35שנקבעו, נבחרו  אם לקריטריוניםהתבולאחר מיון קפדני  כמות הפניות מהמלונות היו רבות משלחת נוספת.

 ה יוכנו חברי המשלחת למסע המרתק.נקיים מפגש מקדים של הקבוצה, ב 4/6-ב המשתתפים ממלונות ישראל.
יסיירו המשתתפים  עת ,המשלחת תבקר בוורשה, בקרקוב ובאתרים המרכזיים בפולין. שיא הביקור יהיה ביום האחרון

 בגטו וארשה ובמחנה בירקנאו. נאחל הצלחה למשלחת.
 
 

             
 ,ברכהב

 
 

 יואב בכר שמעון לוי
 

 
 הועדה מרכז יו"ר הועדה
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 נשיא 

 מנכ"לית
 נשיאות

 יו"ר הוועדות
 

 
 
 
 
 
 
 

 03-5100197, פקס.  03-5170131טלפון.  61500אביב -תל 50066, ת"ד 29רחוב המרד 
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